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PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/13 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 grudnia 2013 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 13 radnych, przy podejmowaniu uchwał od punktu 

7 obecnych 12 radnych (nieobecni: J. Żwirbla, R. Serowski, Z. Kęcel)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1245.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 20 listopada 2013 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2013 rok.  

5. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2013 rok.  

6. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2014r. 
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1) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na 2014 rok; 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej Prognozy 

  Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028; 

3) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie 

  uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 2014;  

4) wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju w sprawie  

  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028, 

5) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na rok 2014; 

6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobolice na lata 2014-2028;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2013 rok; 

    2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2028; 

3) ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2014;   

    4) nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości  gruntowych 

położonych na terenie gminy Bobolice; 

5) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Bobolice; 

    6)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej w 

Gminie Bobolice na lata 2010-2013.  

    7) przedłużenia okresu obowiązywania „Gminnej Strategii Integracji i Polityki Społecznej 

na lata 2005-2013 w mieście i gminie Bobolice”.  

    8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bobolic.  

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

Pani Burmistrz poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwały: 

1) w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze – 9 projekt uchwały 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

2) zmieniającą w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku Powiatowi 

Koszalińskiemu na przebudowę mostu w miejscowości Bobolice wraz z drogami 

dojazdowymi – 10 projekt uchwały 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

stwierdził, że protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu              

20 listopada 2013 roku był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w 

pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie 

wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w 

Bobolicach bez odczytywania.  

Protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

Ostatnia sesja RM odbyła się niespełna miesiąc wcześniej tj. 20 listopada 2013 roku.  

* Spotkania z mieszkańcami miasta Bobolice w dniach 21 i 22 listopada 2013 r., mieszkańcy 

powoli przyzwyczajają się do uczestniczenia w takich spotkaniach, liczba obecnych 

mieszkańców była większa niż w ubiegłym roku, ale jeszcze nie do końca zadowalająca. 

Natomiast spotkania uważam za zasadne i konieczne. Także z powodu przygotowania do 

partycypacji i opiniowania budżetów obywatelskich; 

* uproszczone plany urządzenia lasu – za lasy państwowe odpowiadają nadleśnictwa i w 

przypadku planów urządzenia lasów to nadleśnictwa jako instytucje są odpowiedzialne za 

przygotowanie planów gospodarki leśnej. Natomiast w przypadku kiedy lasy są własnością 

prywatną to zadania nad zagospodarowaniem, przygotowaniem planów urządzenia lasów 

sprawuje Starostwo Powiatowe w Koszalinie Wydział Ochrony Środowiska. Starostwo 

opracowuje plany urządzenia lasów dla niektórych gmin m.in. gminy Bobolice, przy czym nie 

ma ujętego obrębu ewidencyjnego Porost, Przydargiń, Trzebień i Ubiedrze. Plany dla tych 

obrębów będą przygotowane w 2014 roku. Wytyczne mówią, że dla działek, które stanowią 

wielkość powyżej 10 hektarów to są opracowane planu urządzenia lasu, jeżeli natomiast las 

zajmuje mniejszą powierzchnię niż 10 hektarów to nie ma planu urządzenia lasu tylko 

przeprowadzana jest inwentaryzacja. Po wszelkie szczegóły dotyczące powyższego tematu 

Pani Burmistrz zaprosiła do pracownika Pani Justyny Wolskiej; 

* Pani Burmistrz zaplanowała spotkanie z sołtysami, których zaprosiła na 24 stycznia 2014 

roku na godz. 9.00 do Urzędu Miejskiego; 

* 3 grudnia 2013 roku odbyło się wręczenie srebrnych medali za zasługi dla obronności kraju. 

Komendant Wojskowej Komendy Uzupełnień wręczył medale dla rodziców, którzy 

wychowali synów na wzorowych i ofiarnych żołnierzy. 
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* 4 grudnia 2013 roku odbyło się spotkanie z kancelarią doradczą w ramach 

partnerstwa publiczno – prywatnego. W wyniku konkursu, gdzie Gmina uzyskała nagrodę 

główną, mamy bezpłatne doradztwo kompleksowe, finansowe, merytoryczne i prawne w 

zakresie budowy „Domu późnej starości”. Przedmiotem spotkania było omówienie zasad 

współpracy pomiędzy firmą doradczą a gminą przy realizacji tego projektu. Określone zostały 

ścieżki postępowania, zasady zaakceptowane przez obie strony; 

* 4 grudnia 2013 roku odbyło się wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego 

dwóm nauczycielom Szkoły Podstawowej w Bobolicach. W spotkaniu uczestniczyli 

dyrektorzy, opiekunowie staży oraz nauczyciele; 

* 5 grudnia 20013 roku odbyło się kolejne spotkanie dla osób prowadzących własną 

działalność gospodarczą na terenie Gminy Bobolice, tym razem odbyło się tzw. Śniadanie 

Biznesowe zorganizowane wspólnie z Centrum Biznesu w K-linie. Tematem spotkania było: 

zmiany w podatku Vat od 1 stycznia 2014 roku. Ponadto zależy mi bardzo na tym, by to co 

dzieje się w gminie w zakresie przedsiębiorczości było powszechnie wiadomym, dlatego też 

podczas spotkania zaprezentowałam też naszym przedsiębiorcom inicjatywy jaką 

prowadzimy jako samorząd w zakresie partnerstwa publiczno-prywatnego. Omówili śmy 

stopień zaawansowania prac, dotychczasowe działania, nagrody uzyskane w realizacji tego 

nowatorskiego przedsięwzięcia oraz kierunku w jakim obecnie podążamy; 

*Szkolenia FRDL - 9 i 17 grudnia 2013 roku odbyły się na bazie auli w MGOK szkolenia w 

ramach projektu „Bobolice gminą partycypacji”. W szkoleniu wzięło udział po 20 osób - 

pracowników UM w Bobolicach, MGOPS w Bobolicach, OSP w Bobolicach, ZSP w Dargini, 

„Bicykl”, Klub Abstynenta w Bobolicach, SWIS Bobolice. Zapoznanie z istotą, sensem oraz 

celem konsultacji społecznych. Ich znaczeniem dla aktywnego udziału mieszkańców w życiu 

publicznym. Partycypacja to aktywny udział obywateli w istotnych dla ich samorządu 

sprawach, to czyli uczestniczenie w życiu publicznym. To włączanie mieszkańców w proces 

powstawania dokumentów planistycznych, podejmowania kluczowych decyzji i 

rozwiązywania problemów lokalnych. Cechą charakterystyczną  partycypacji jest aktywny 

udział wszystkich partnerów biorących udział w procesie współdziałania. Partycypacja 

społeczna polega na komunikowaniu się mieszkańców z władzami gminy oraz ich 

obustronnej współpracy. Zależy mi na tym, byśmy uczyli tego, aby każdy zrozumiał, że może 

mieć realny wpływy na to, co się dzieje wokół niego. Projekt finansowany ze środków EFS 

POKL. Wprowadzenie do mającego wejść w życie w niedługim czasie obowiązku 

konsultowania niektórych dokumentów. Partycypacji będziemy się uczyć poprzez konsultację 

z mieszkańcami Gminy  dwóch ważnych dokumentów Strategii Polityki Społecznej Gminy 
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na lata 2015 - 2021 oraz Uchwały RM w sprawie regulaminu utrzymania czystości - 

opinia mieszkańców na temat nowego systemy odbioru odpadów komunalnych. 

* na dzień 12 grudnia 2013 roku Pani Burmistrz zarządziła posiedzenie Gminnego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego w związku z huraganem, który miał miejsce w dniach 6-8 grudnia 

2013 roku. Tematem posiedzenia była m. in. analiza przebiegu tej akcji ataku żywiołu 

„KSAWERY”, czyli silnych wiatrów i nawałnic. W spotkaniu uczestniczyli: Kierownik 

Posterunku Policji w Bobolicach, Komendant Straży Gminnej w Bobolicach, Kierownik 

RWiK Oczyszczalni ścieków w Bobolicach, przedstawiciele Energia ze Szczecinka -             

p. Robert  Proć – Kierownik Działu Zarządzania Eksploatacją ENERGA-OPERATOR i Pan 

Zbigniew  Brzeziński – Kierownik Działu Przyłączeń ENERGA-OPERATOR  oraz pozostali 

członkowie zespołu. Temat wody w okresie tej nawałnicy był opanowany, woda była 

dostępna, dowożona, pracowały agregaty. Problem nastąpił z energią elektryczną i nie było 

żadnej komunikacji z przedstawicielami Energii.  Na spotkaniu ustalono, że  było brak było 

współpracy i wymiany informacji pomiędzy Gminą a Energią – Operator. Mieszkańcy nie 

mogli dodzwonić się do pogotowia energetycznego. Co było  powodem ich zdenerwowania. 

Teren Gminy jest zalesiony i dlatego trudno było szybko zlokalizować awarie. Natomiast 

gdyby byłby lepszy przepływ informacji i dodatkowym ogniwem zbierania informacji o braku 

prądu byłaby gmina wówczas nie byłoby może zdenerwowania ze strony mieszkańców. 

Jeżeli chodzi o wodę to sytuacja była opanowana. Jednak Kierownik RWiK stwierdził ,że 

muszą w przyszłości pomyśleć o  zakupie większej ilości agregatów. Jeżeli chodzi o działanie 

straży pożarnej to strażacy z OSP na bieżąco i sprawnie usuwali powalone drzewa na 

drogach, pomagali przy dowożeniu wody beczkami, w okresie 5-8 grudnia 2013 roku 

jednostki OSP z terenu miasta i gminy Bobolice wyjeżdżały 44 razy do różnych zdarzeń, przy 

czym przeważała liczba wyjazdów do powalonych drzew, do usuwania  drzew  strażacy 

wyjeżdżali 38 razy, do palących się sadz w kominie 4 razy, 1 raz wypadek drogowy, 

usuwanie plamy oleju z jezdni 1 raz.  W działaniach ratowniczych uczestniczyło w tym czasie 

46 strażaków i 7 samochodów pożarniczych, na akcje dla strażaków, paliwo, części do pilarek 

wydatkowano kwotę 7,5 tys. zł. Na posiedzeniu postanowiono o wystosowaniu pisma do 

Energii- Operator w Gdańsku  do wiadomości do Koszalina. W piśmie tym chcemy zwrócić 

uwagę na ewidentny brak przepływu komunikacji i współpracy pomiędzy Energią –Operator 

a Gminą. W przyszłości chcemy, żeby Gmina w takich sytuacjach losowych miała  

bezpośrednią łączność z Energią, po to żeby na bieżąco monitorować sytuacje w Gminie w 

przypadku dużych awarii prądu; 

* 14 grudnia 2013 roku odbyła się kolejna Gminna Wigilia w tym roku pn. Jarmark 

Bożonarodzeniowy, współfinansowany ze środków marszałka woj. zachodniopom. Wigilię 
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należy zaliczyć do bardzo udanej, udział wzięło bardzo dużo mieszkańców naszej 

gminy. Ich opinie potwierdzają wysoką ocenę tej pięknej uroczystości. Dziękuję Pani 

Wiceburmistrz Wiater - Ubysz za pomysłowość, koordynację tego dużego przedsięwzięcia, 

które trzeba kontynuować w takiej formie jak to Pani Wiceburmistrz zainicjowała od 

ubiegłego roku. Ta formuła sprawdza się i znajduje uznanie w oczach mieszkańców co 

potwierdzają min. frekwencją; 

* 16 grudnia 2013 roku odbyło się oficjalne otwarcie Ośrodka Rewalidacyjno – Edukacyjno -

Wychowawczego w Bobolicach przy ul. Pocztowej. Ośrodek rozwija się i coraz więcej 

rodziców przekonuje się, że warto oddać tu swoje dzieci. Zatrudnionych jest 12 osób na 

umowę o pracę i 3 osoby na umowę zlecenie. Obecnie kształci się tu 14 uczniów. Palcówka 

więc rozwija się, co zostało zauważone podczas samej uroczystości. Dodatkowo od września 

2014 roku zaplanowano poszerzenie oferty poprzez uruchomienie działalności w zakresie 

szkoły przysposabiającej do pracy, dla uczniów po ukończeniu gimnazjum z 

niepełnosprawnością w stopniu umiarkowanym. To bardzo duża zasługa Prezes 

Stowarzyszenia Pani Kamili Kurek; 

* Wigilie organizowane przez poszczególne organizacje, instytucje, sołectwa, BUTW, Klub 

Abstynenta, sołectwo Dargiń, Świetlica „TAFLA", ŚDS „ODNOWA"- dziękuję za 

zaproszenia i gratuluję  sołtysowi Dargini Panu Bednarczykowi za rozmach z jakim 

zorganizował po raz drugi wigilię sołecką. Jest to olbrzymie przedsięwzięcie z udziałem 

chóru parafialnego, było to piękne spotkanie. Korzystając z okazji w imieniu własnym, 

kierownictwa oraz wszystkich pracowników Urzędu serdecznie dziękuję tym z Państwa 

sołtysów którzy przesłali nam życzenia świąteczne i noworoczne. My staramy się o Was 

zawsze pamiętać,  tym bardziej jest to wyjątkowo miłe, jeśli Państwo pamiętacie także i o nas. 

Dziękuję za dowody pamięci, sympatii i podziękowania; 

* 17 grudnia 2013 roku odbyło się wspólne spotkanie wszystkich Komisji Rady, na którym 

omówiliśmy projekt budżetu Gminy na rok 2014. Dziś podejmowana będzie uchwała w tej 

sprawie; 

* 20 grudnia gościliśmy w Urzędzie Miejskim Wicemarszałka Andrzeja Jakubowskiego w 

związku z podpisaniem umowy na budowę kanalizacji sanitarnej w Bobolicach w ulicach 

Świerczewskiego i Traugutta - rozwiąże to w dużej części problem niesprawnej kanalizacji, 

tryskających studzienek sanitarnych. Drugie zadanie dotyczyło z kolei budowy wodociągu w 

m. Ubiedrze. Wartość obu inwestycji 1,7 mln zł, dofinansowanie ze środków unijnych 

wyniesie 75% kosztów kwalifikowanych tj. 1 mln 41 tys. zł. Wkład własny do projektu 25% 

pozostałych kosztów zapewni RWiK. Dziękuję za obecność na tym uroczystym spotkaniu 

przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Rady Miejskiej oraz radnych Artura 
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Tomczaka i Zbigniewa Oleksiaka, a także mieszkańców Ubiedrza jednocześnie 

członków Rady Sołeckiej PP. Balceraka i Bociana tj. osób z obszaru, w którym będą 

realizowane ww. inwestycje. Spotkanie miało uroczysty charakter bowiem oprócz umowy z 

Bobolicami Pan Marszałek zaprosił do siedziby naszego Urzędu wójtów, burmistrzów i 

skarbników  takich Gmin jak: Czaplinek, Szczecinek i Manowo; 

* także 20 grudnia 2013 roku spotkanie w GDDKiA w Szczecinie w sprawie projektu 

„Poprawa bezpieczeństwa i płynności ruchu drogowego na DK 11 i DK 25" – temat, który 

wspólnie pilotowany jest już trzeci rok. Uczestniczenie w Radzie Projektu, gdzie gminę 

Bobolice reprezentowała Pani Wiceburmistrz podczas spotkania odbyła się dyskusja nad 

przedstawioną wstępną koncepcją;  

* jako gmina otrzymaliśmy podziękowanie nadesłane przez Marszałka Województwa, 

Wojewodę Zachodniopomorskiego i Prezesa Zachodniopomorskiego WOPR-u w związku z 

podwyższeniem standardu kąpieliska Rajska Plaża w Poroście. Standardy Internacjonal 

Lifesaving Federacjon tj. Mi ędzynarodowa Federacja Oszczędzania Życia -  składa się z 

krajowych organizacji ratujących życie użytkowników wód  (zwanych państwami Federacji ) 

z całego świata.  Prowadzi globalny wysiłek w celu zmniejszania szkody i śmierci na lub 

wokół wody. Jest światowym autorytetem w tonie zapobiegania , ratujący życie i ratujący 

życie sportu . ILS prowadzi, wspiera i współpracuje z organizacjami krajowymi i 

międzynarodowymi zajmującymi się utonięciami w wodzie,  zapobiegania, bezpieczeństwa, 

ratownictwa wodnego ratuje życie; 

 

Ad.4. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w 

Bobolicach za 2013 rok.  

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej przedstawiła Przewodnicząca Pani Bożena Aksiutin. 

Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawiła Pan Artur 

Tomczak Przewodniczący komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiała Pani Zofia Kęcel 

Przewodnicząca. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Sprawozdanie Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił 

Przewodniczący Komisji Pan Zdzisław Strzelczak. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu.  



 8 
 

Sprawozdanie Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Justyna Terlecka. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie Przewodniczącego z działalności Rady Miejskiej w 

Bobolicach za 2013 rok. 

Sprawozdanie odczytał Pani Zdzisław Czarnecki Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Bobolicach: 

Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Bobolicach za 2013 rok. 

Szanowna Pani Burmistrz, Pani Wiceburmistrz  

Koleżanki i Koledzy Radni,  

Dobiega końca rok kalendarzowy działalności naszej Rady. Rada Miejska pracowała w 

oparciu o przyjęty uchwałą plan pracy na 2013 rok. W okresie sprawozdawczym odbyło się 

10 obrad sesji, podjęto 75 uchwał. W obradach Rady uczestniczyli: Pani Burmistrz 

Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Pani Grażyna Wiater-Ubysz, Pani Skarbnik oraz 

Pani Sekretarz Gminy, Radni Rady Powiatu, sołtysi, pracownicy urzędu związani z tematyką 

spraw omawianych w trakcie posiedzeń Rady, kierownicy i dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych gminy i inni zapraszani goście. 

W 2013 roku nie było większych problemów z frekwencją radnych podczas odbywanych 

obrad sesji.  

Najczęściej poruszana tematyka dotyczyła sprawozdawczości jednostek 

organizacyjnych funkcjonujących na terenie gminy. Oceniono stan bezpieczeństwa 

publicznego i przeciwpożarowego w gminie Bobolice. Najwięcej kontrowersji budził temat 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Rada Miejska podjęła szereg 

niezbędnych uchwał w tym temacie. Wdrożono wszystkie niezbędne działania określone w 

ustawie, a potrzebne do prawidłowego funkcjonowania nowego systemu gospodarki 

odpadami na terenie gminy Bobolice. Mimo wielu obaw założenia nowego systemu 

realizowane są poprawnie. W ramach tematów uwzględnionych w porządkach obrad 

poszczególnych sesji, Rada Miejska poruszyła szereg strategicznych i istotnych dla miasta 

tematów, w których opiniowaniu uczestniczyli przedstawiciele Rady Miejskiej.  

Dzięki dobremu przygotowaniu projektów planowanych inwestycji i zabezpieczeniu 

środków własnych na ich realizację oraz inicjującym i wspierającym działaniom Rady 

Miejskiej, Gmina pozyskała środki zewnętrzne na realizację zadań inwestycyjnych uznanych 

przez Radę za strategiczne.  
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Należy podkreślić zainteresowanie radnych możliwościami  pozyskania 

środków pozabudżetowych oraz poparcie przez Radę Miejską działań Urzędu w kierunku ich 

pozyskania.  

Realizując uprawnienia ustawowe Rada Miejska przyjęła półroczne i roczne 

sprawozdanie z wykonania budżetu oraz inne wynikające z przepisów.  

Podejmowaliśmy uchwały w sprawach należących do jej wyłącznej kompetencji 

m.in.: 

• uchwaliliśmy stawki podatków i opłat lokalnych; 

• dopłaty do wody i ścieków; 

• podejmowaliśmy uchwały związane z gospodarką finansową – wprowadzając zmiany do 

budżetu oraz uchwalając budżet gminy na rok bieżący; 

• dotyczące gospodarki nieruchomościami; 

• dotyczące spraw alkoholowych i narkomanii; 

• podjęto uchwały w zakresie obejmującym sprawy oświatowe; 

• w mijającym roku uchwałą Rady Miejskiej nadano tytuł „Zasłużony dla Gminy Bobolice” ks. 

Ryszardowi Baranowi; 

• i wiele innych których nie sposób wymienić; 

W okresie sprawozdawczym do Biura Rady wpłynęły 2 skargi, które zostały skierowane 

do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. 

Rada i jej Komisje wypełniały swoje bieżące zdania ustawowe i statutowe związane z 

przyjętym planem pracy oraz wynikające z funkcji kontrolnej. Na potwierdzenie czego 

znajdują się protokoły z posiedzeń oraz przeprowadzonych kontroli. Sprawy rozpatrywane 

przez Radnych dotyczyły różnych dziedzin życia gminy, a wynikały najczęściej z artykułu 18 

ustawy o samorządzie gminnym.  

Radni aktywnie uczestniczyli w pracach Rady, biorąc udział zarówno w posiedzeniach 

stałych Komisji jak i sesjach. Brali także udział w organizowanych w 2013 roku zebraniach 

wiejskich oaz spotkaniach z mieszkańcami Bobolic.  

Jako przewodniczący Rady Miejskiej wypełniałem swoje obowiązki zgodnie z § 21 Statutu: 

zwoływałem i przygotowywałem sesje, przewodniczyłem obradom, opracowałem projekt 

planu pracy Rady na kolejny rok kalendarzowy, przyjmowałem skargi i wnioski od 

mieszkańców miasta i gminy i udzielałem im odpowiedzi. Byłem także uczestnikiem wielu 

spotkań w różnych stowarzyszeniach i instytucjach z terenu miasta i gminy Bobolice, a także 

spotkaniach mających na celu rozwój Gminy. Wszystkie te spotkania dają ogromne 

możliwości poznania środowiska lokalnego, ich potrzeb  oraz tego jak aktywnie działamy 

jako Gmina. Starałem się sumiennie i należycie wypełniać swoje obowiązki wynikające z 
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ustawy o samorządzie gminnym i ze Statutu Gminy. Dlatego też za pracę wszystkim 

radnym oraz osobom przygotowującym materiały, jak również gościom zapraszanym 

składam serdeczne podziękowania, życząc dalszych wspólnych sukcesów i wytrwałości na 

kolejny nadchodzący rok 2014.  

 

Ad. 6. Uchwalenie budżetu Gminy Bobolice na 2014 rok.  

Uchwałę Nr CXIV.470.Z.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 5 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Bobolice na 2014 rok przedstawił Wiceprzewodniczący Rady 

Miejskiej Pan Marek Golas. Stanowi załącznik do protokołu.  

Uchwałę Nr CXIV.471.Z.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie z dnia 5 grudnia 2013 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie 

uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028 przedstawił 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki. Stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji ds. Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił wniosek Komisji w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2014 rok 

oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028. Wnioski 

stanowią załączniki do protokołu.    

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła informacje dotyczące budżetu Gminy na 

2014 rok oraz uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na lata 

2014-2028.  

„Sesja Rady Miejskiej 30 grudnia 2013 r. 

PRZEMÓWIENIE  w sprawie przyj ęcia - uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na     

2014 rok 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 

Projekt budżetu  i plan działań Gminy na  nadchodzący 2014 rok oraz projekt uchwały 

o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2014-2028 został przedstawiony szczegółowo 

Radzie na wspólnym spotkaniu z udziałem wszystkich Komisji Rady w dniu 17 grudnia br.  

więc teraz chciałabym tylko krótko podsumować prezentowany projekt uchwały i 

przypomnieć jego najważniejsze założenia.   

Budżet roku 2014 należy zaliczyć do nie łatwych budżetów, dlatego w pierwszej 

kolejności i przede wszystkim skupiliśmy się na inwestycjach, na które udało nam się 
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pozyskać dofinansowania ze źródeł zewnętrznych i na tych, które z punktu 

wiedzenia oczekiwań mieszkańców są najważniejsze.   

Budżet 2014 roku jest budżetem zrównoważonym, tj. dochody ogółem równają 

się wydatkom ogółem i stanowią kwotę 36 722 525 zł., z tego :  dochody bieżące kształtują 

się na poziomie  35 303 076 zł, a 

 dochody majątkowe w kwocie 1 419 449 zł.  

 

Natomiast wydatki bieżące to 35 272 915,96 zł (wydatki  bieżące są o 30.160 zł 

mniejsze  niż dochody bieżące), zaś  

wydatki majątkowe  1 449 609,04 zł. ( wydatki majątkowe są większe o - 30.160 zł niż 

dochody majątkowe) 

 

Na wydatki majątkowe związane z dalszym rozwojem naszej gminy przeznaczono więc 4 % 

ogółu wydatków projektowanego budżetu. Z tej kwoty planowane wydatki inwestycyjne w 

2014 roku to kwota 1 106 439 zł., w ramach których powstaną nowe środki trwałe  

Ale należy wyraźnie zwrócić uwagę, że nie tylko wydatki inwestycyjne ujęte w wykazie 

zadań inwestycyjnych stanowią nakłady na rozwój i poprawę infrastruktury społecznej na 

terenie naszej gminy . W wydatkach bieżących również znajdują się wydatki na ten cel. W 

Szczególności w dziale  transport i łączność, gdzie zaplanowano na remonty, modernizację i 

przebudowę dróg , chodników, parkingów na terenie gminy kwotę ogółem 1 139 636 zł. 

Realizacją zadań w tym zakresie zajmować się będzie Zakład Usług Komunalnych i 

Oświatowych w Bobolicach w ramach swojego budżetu oraz środków z Urzędu. 

Szczegółowy harmonogram prac na drogach, chodnikach, palcach zostanie sporządzony na 

początku 2014 roku; 

Nakładanie na gminy coraz większej ilości nowych zadań, bez odpowiedniego 

zabezpieczenia środków na ich realizację, skutecznie ogranicza możliwości rozwoju 

inwestycyjnego gmin. Dodatkowo rozwój ten hamowany jest przez nowy wskaźnik 

zadłużenia, o którym mowa w ustawie o finansach publicznych. Jak wiemy z roku na rok  na 

gminę spada coraz więcej zadań, bez jednoczesnego przekazywania środków na ten cel, ale 

nie mamy wyjścia  -  musimy dać radę.    

Funkcjonująca infrastruktura społeczna na terenie gminy oraz zadania nakładane przez 

Państwo na samorządy niesie za sobą koszty finansowe trudne do pokrycia w dochodach 

bieżących. Mimo to projekt budżetu na 2014 rok zakłada utrzymanie przez nas  

dotychczasowego zakresu i poziomu usług społecznych, (czyli oświaty, kultury i sportu oraz 

pomocy społecznej) świadczonych przez Gminę na rzecz naszych  mieszkańców.  
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Struktura wydatków na te zadania przedstawia się następująco: 

1) Pomoc społeczna - 6 122 990 zł., tj. 16,7% wydatków ogółem, tj. spadek o 0,4% w 

porównaniu do 2013 roku 

2) Oświata – 11 846 944 zł. czyli 32,3 % wydatków budżetu ogółem, tj. wzrost o  1,1%  

(co stanowi kwotę 46 468 zł. więcej )w porównaniu do 2013 roku 

3) Kultura i sport – 1 264 216 zł., czyli 3,5% wydatków ogółem, tj. spadek o ok. 4,2% (w 

porównaniu do 2013 roku spowodowany głownie wydatkami inwestycyjnymi w tym 

zakresie) 

Największa część budżetu zostanie w dalszym ciągu wydatkowana na oświatę. Do, której z 

dochodów własnych w  budżecie  gminy dołożymy kwotę                     3 965 991 zł.  

Analizując wysokość przyznanej subwencji oświatowej w przeliczeniu na 1 ucznia kształtuje 

się to w proporcjach :  

Według subwencji koszt utrzymania na 1 ucznia stanowi kwotę ok. 5 290zł. 

Według planów finansowych jednostek średni koszt utrzymania ucznia w naszej gminie 

stanowi  ponad 11 tysięcy złotych  

Chcę też powiedzieć, że wszędzie tam gdzie to jest tylko możliwe  - zachowując oczywiście 

zdrowy rozsądek, szukamy oszczędności. Dzięki przemyślanej procedurze przetargowej udało 

się nam  w tym roku uzyskać jeszcze na kolejny okres tj. na kolejne dwa lata szkole korzystną 

cenę dowozu uczniów do szkół.  Na ten cel tj. dowóz uczniów do szkół i przedszkola w 

budżecie oświaty zaplanowaliśmy w 2014 roku 395 800 zł. Jest to niewiele większa kwota niż 

wydatkowana w roku 2013 ( jest to kwota 346 308 zł). Różnica w kwocie to m.in. nowe 

dowozy skierowane dla uczniów niepełnosprawnych, w tym m.in. dofinansowujemy dojazdy 

dla uczniów OREW-u w Bobolicach. 

 

Razem na sferę społeczną wydamy w 2014 roku 19 234 150 zł., co stanowi 52,4% 

budżetu gminy, tj. spadek o 2,8% w porównaniu do projektu planu na 2013 rok. Spadek 

dotyczy m.in. braku inwestycji w tej sferze budżetu w nowym roku. 

Do kolejnych ważnych zadań gminy należy: 

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona ppoż, na które planuje się przeznaczyć kwotę 1 480 

769zł., tj. 4,% wydatków ogółem. 

- zwalczanie bezrobocia - prognozowana ilość osób zatrudnionych w 2014 r. ok. 87 osób na 

6-m-cy (w ramach prac interwencyjnych, publicznych) na kwotę     694 678 zł. oraz 70 600 zł. 

na zorganizowanie prac społecznie użytecznych, co łącznie stanowi wartość 765 278 zł., tj. 

2,1% wydatków ogółem. 
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Projekt budżetu gminy jak co roku tak i na 2014 rok został oparty także o 

wskaźniki przedstawiane w uchwale budżetowej Państwa na 2014 rok, tj. m.in. według:  

- średniorocznego wzrostu cen towarów u usług  na poziomie 2,4% 

- minimalnego wynagrodzenia w wysokości 1 680 zł. brutto; 

- polityki kształtowania się wynagrodzeń na poziomie 2 % od dnia 1 lipca dla pracowników 

obsługi i administracji;  dla osób zatrudnionych na podstawie Karty Nauczyciela nie 

przewiduje się podwyżek w nowym roku 

 

Warunkiem kształtowania dalszego rozwoju gminy jest monitorowanie wzajemnych 

relacji: wzrostu wydatków bieżących i inwestycyjnych oraz ustalenie proinwestycyjnych 

proporcji podziału budżetu w szczególności opartych na wykorzystaniu zewnętrznych źródeł 

finansowania. Niezbędna więc jest w dalszym ciągu intensyfikacja działań w tym celu, aby 

maksymalnie skorzystać ze środków bezzwrotnych Unii oraz środków krajowych . Aktywne 

bowiem pozyskanie środków pozabudżetowych stanowi szansę na rozwój Gminy.  

W przyszłorocznym budżecie planuje się  po stronie dochodów. wpływy z tego tytułu 

w wysokości 1 023 431 zł , wydatki na poziomie 816 375 zł. 

Wydatki inwestycyjne na rok 2014 - tak jak i w latach poprzednich,  ich zakres  - 

dostosowano do możliwości dochodowych gminy. Planując wydatki majątkowe  zapewniono 

w pierwszej kolejności środki na realizację inwestycji współfinansowanych  z 

wykorzystaniem środków z funduszy Unii Europejskiej i z innych źródeł.  

Inwestycje  z wykorzystaniem środków UE  „PROW-u - Odnowa wsi”  to m.in.: 

- zagospodarowanie kąpieliska Rajska plaża w Poroście wraz z budową boiska do piłki 

plażowej siatkowej na łączną kwotę 400 819 zł.; 

- budowa, doposażenie placów zabaw na terenie gminy ( budowa – Ostrówek, doposażenie 

– Cybulino, Ujazd), remont boiska Świelinie oraz montaż małej infrastruktury i nasadzenia w 

parku na Skarpie w Bobolicach na kwotę                 155 620 zł. 

Ponadto na zadania, jako wydatki bieżące zaplanowano także  środki z PO KL   UE  jest to 

dodatkowa kwot 138 936 zł. Należą do nich: 

1) Program PO KL – projekt Pomocna Dłoń Plus Opieki Społecznej na kwotę 105 450  

zł.; 

2) Program PO KL – projekt Gmina Bobolice gminą partycypacji… na kwotę 33 486 zł 

 Wartym podkreślenia jest też fakt, że nie obniżamy w 2014 roku wysokości środków 

przyznawanych na zasadzie dotacji organizacjom pozarządowym. W dalszym ciągu także 

utrzymujemy dla  rolników dofinansowanie na badanie stopnia ph gleby. Zaplanowano kwotę 

12 tys. zł z zakresu melioracji wodnych. Są to dotychczas nie realizowane wydatki w związku 
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z utworzeniem na terenie gminy Bobolice Spółki Wodnej. Mając też świadomość 

współodpowiedzialności za życie mieszkańców i turystów zaplanowaliśmy dofinansowanie 

budowy lądowiska dla śmigłowców ratunkowych, który zgodnie z nowymi standardami musi   

dysponować szpital w Koszalinie. Kontynuowane będzie dofinansowanie wymiany azbestu, 

budowy przydomowych oczyszczalni ścieków czy  budowy studni wierconych.  

 

Oczywiście potrzeb społecznych jest znacznie więcej, ale niestety wszystko opiera się na 

dyspozycji środkami finansowymi gminy, czyli osiągniętymi dochodami.  

Można powiedzieć, że budżet gminy na 2014 rok  to wynik kompromisu pomiędzy 

wysokością możliwych do zrealizowania dochodów budżetowych, a zapotrzebowaniem na 

wydatki, zarówno bieżące jak i majątkowe.  

Jest kolejnym budżetem oszczędnościowym w zakresie wydatków bieżących, natomiast 

wygospodarowana kwota wydatków inwestycyjnych może świadczyć, że na miarę naszych 

możliwości jest on także prorozwojowy. Zawiera szereg istotnych dla Gminy i jej 

mieszkańców zadań. Gmina Bobolice należy do gmin wykorzystujących maksymalnie swoje 

możliwości i środki zewnętrzne. Biorąc pod uwagę powyższe uważam,  że przedłożony 

projekt budżetu spełni oczekiwania mieszkańców wobec Burmistrza i Rady. 

Na zakończenie – życzę w nadchodzącym roku budżetowym sobie i Państwu Radnym 

spokojnej ale i efektywnej realizacji planowanych zamierzeń ku zadowoleniu ludzi 

mieszkających tu w gminie Bobolice. 

Dziękuję za uwagę” 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę: 

 

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bobolice na 2014 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

2) w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bobolice na 

lata 2014-2028 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę.  
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Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

Przy podejmowaniu uchwał obecnych było 12 radnych.  

1) w sprawie zmian w budżecie na 2013 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”   

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-

2028.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

3) w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na 2014 rok.  

Projekt planu pracy Rady Miejskiej na 2014 rok odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej: 

 

STYCZEŃ 

1. Sprawozdanie roczne z prac zespołu do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

za 2013 rok oraz realizacja zapisów ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.   

MARZEC 

1. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją (M-

GOPS, ZUKiO) oraz realizacja programu „Odpracuj swój dług” w 2013 r.  

KWIECIE Ń 

1. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi…” za 2013 rok.  

2. Informacja M-GOK na temat działalności świetlic wiejskich w 2013 roku.  
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MAJ 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok.  

2. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na 

czas nieoznaczony za 2013 rok.  

3. Sprawozdanie z realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach po 

rocznym okresie funkcjonowania nowego sytemu odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych w gminie Bobolice.  

CZERWIEC  

1. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” i nagród za szczególne osiągnięcia uczniowskie 

uzyskane w roku szkolnym 2013/2014.  

2. Wypoczynek letni dzieci i młodzieży z terenu Gminy Bobolice w 2014 roku.   

SIERPIEŃ  

1. Informacja na temat funkcjonowania ŚDS „Odnowa” w Bobolicach oraz świetlicy 

środowiskowej „Tafla” w Bobolicach.  

2. Sprawozdanie z działalności Muzeum Regionalnego w Bobolicach po rocznym 

okresie funkcjonowania (VI.2013r.-VIII.2014r.) 

WRZESIEŃ 

1. Sprawozdanie  Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 roku.  

2. Sprawozdanie z działalności merytorycznej jednostek organizacyjnych Gminy za I 

półrocze 2014 roku. (M-GOK, M-GBP, M-GOPS, ZUKiO) 

PAŹDZIERNIK 

1. Podsumowanie kadencji 2010-2014.  

2. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach za 2014 

rok. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Bobolicach za 2014 rok.  

LISTOPAD 

1. Informacja o stanie bezrobocia w Gminie Bobolice za 2013 rok. 

2. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2013 rok. 

GRUDZIEŃ 

1. Budżet gminy na 2015 rok.   

2. Plan pracy Rady Miejskiej w Bobolicach na 2015 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  
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4) w sprawie nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych 

nieruchomości gruntowych położonych na terenie gminy Bobolice.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik referatu 

nieruchomości i ochrony środowiska.   

 
Działki nr 322/4 o powierzchni 0,2511 ha oraz nr 322/15 o powierzchni 0,8518 ha położone 

w obrębie ewidencyjnym DRZEWIANY, gmina Bobolice, zajęte są pod odcinek drogi 

gminnej, łączącej miejscowość Trzebień z drogą powiatową Nr 3578Z Drzewiany – granica 

powiatu (Sępólno Wielkie) – na zamieszczonej poniżej mapie ewidencyjnej działki te 

zaznaczone zostały kolorem żółtym. 

Zgodnie z art. 24 ust. 5c  ustawy z dnia 19 października 1991 r. o gospodarowaniu 

nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa (Dz. U. z 2012 r. poz. 1187 ze zm.) 

nieruchomości wchodzące w skład Zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych, zajęte pod drogi 

gminne, Agencja może, w drodze umowy, nieodpłatnie przekazać Gminie, przy czym jednym 

z niezbędnych dokumentów, wymaganych przez ANR w procedurze nieodpłatnego 

przekazania nieruchomości, jest uchwała Rady w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości na mienie Gminy. 

Mając na uwadze powyższe, podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,    

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek Kierownik referatu 

nieruchomości i ochrony środowiska.   

Działki nr 196/6 i 197/6 położone są w miejscowości Porost i stanowią własność Gminy 

Bobolice (na zamieszczonej poniżej mapie ewidencyjnej działki te zaznaczone zostały 

kolorem żółtym). Przedmiotowe nieruchomości zajęte są pod pobocze drogi powiatowej Nr 

3581Z Porost – granica powiatu (Drzonowo), stanowiące element pasa drogowego tej drogi. 



 18 
W związku z koniecznością uregulowania stanu prawnego pasa drogowego 

wskazanej wyżej drogi powiatowej Powiatowy Zarząd Dróg w Koszalinie wystąpił z prośbą o 

nieodpłatne przekazanie przedmiotowych gruntów na rzecz Powiatu Koszalińskiego. 

Zgodnie z art. 13 ust. 2 i 2a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

nieruchomość może być przedmiotem darowizny dokonywanej między Skarbem Państwa a 

jednostką samorządu terytorialnego, a także między tymi jednostkami, przy czym darowizny 

nieruchomości stanowiącej własności jednostki samorządu terytorialnego dokonuje jej organ 

wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent miasta) za zgodą rady. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy za 

uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej 

w Gminie Bobolice na lata 2010-2013.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.    

Działania Gminy Bobolice w zakresie zadań związanych z pomocą społeczną realizowane                         

na podstawie Lokalnego programu pomocy społecznej, są spójne z założeniami  Gminnej 

Strategii Integracji i Polityki Społecznej na lata 2005-2013 w mieście i gminie Bobolice. 

Przygotowano projekt Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. Projekt 

dokumentu w okresie  od października 2013 do listopada 2014 poddany będzie konsultacjom 

społecznym. Efekty tych konsultacji znane będą w grudniu 2014 r. W związku z powyższym 

za zasadne uznano przedłużenie na rok 2014 okresu obowiązywania dotychczasowego 

dokumentu. Z uwagi na spójność obydwu dokumentów  zasadna jest zmiana  Uchwały Nr 

XLIII/391/10 z dnia 27 sierpnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Pomocy 

Społecznej w Gminie Bobolice na lata 2010 – 2013. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  
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7) w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania „Gminnej Strategii Integracji i 

Polityki Społecznej na lata 2005-2013 w mieście i gminie Bobolice”.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.    

Obecnie realizowana Gminna Strategia Integracji i Polityki Społecznej uchwalona jest na lata 

2005- 2013. Przygotowano projekt nowego dokumentu – Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych. Projekt dokumentu w okresie od października 2013 do listopada 

2014 r. poddany będzie konsultacjom społecznym. Efekty konsultacji społecznych będą 

realne do przedstawienia dopiero w grudniu 2014 roku. Oznacza to, że Gmina Bobolice w 

2014 roku pozbawiona będzie jednego z ważniejszych dokumentów w obszarze polityki 

społecznej.  

Biorąc powyższe pod uwagę przedłużenie na rok 2014 okresu obowiązywania Gminnej 

Strategii Integracji i Polityki Społecznej na lata 2005- 2013 w mieście i gminie Bobolice jest 

zasadne. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca Komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia i 

Porządku Publicznego przedstawiła opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”   

 

8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bobolic.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała uzasadnienie do skargi.  

W dniu 21 października 2013 roku do Rady Miejskiej w Bobolicach wpłynęła skarga 

wniesiona przez Pana (…) mieszkańca gminy Bobolice na działalność Burmistrza Bobolic 

dotycząca: 

1) wstrzymania zadania inwestycyjnego instalacji pięciu punktów świetlnych na 900-

metrowym odcinku drogi w Nowych Łozicach 

2) pokrycia dachowego na przystanku w miejscowości Łozice – Cegielnia; 

Przedmiotową skargę rozpatrywała Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bobolicach w 

dniach 05.12 2013 r. i 12.12.2013 r., która dokonała szczegółowej analizy przedstawionych 

zarzutów, o których mowa w przedmiotowym piśmie i ustaliła następujący stan faktyczny i 

prawny.  
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Stan faktyczny przedstawia się następująco: 

Decyzja Burmistrza Bobolic o rezygnacji z zadania inwestycyjnego zainstalowania pięciu 

punktów świetlnych na długości 900 mb linii napowietrznej w miejscowości Nowe Łozice 

wyniknęła z  braku jednomyślności mieszkańców wymienionej miejscowości co do 

zasadności tej inwestycji. Zgłoszenie sprzeciwu przez dwie rodziny i wyrażenie wątpliwości 

przez  większość rodzin podczas bezpośrednich konsultacji Burmistrza z mieszkańcami 

Nowych Łozic mogło być podstawą do wstrzymania realizacji wymienionego zadania 

inwestycyjnego. 

Zasadniczą kwestią przy planowaniu oświetlenia drogowego miejscowości jest jego 

służebność dla większości mieszkańców. Nowe Łozice zamieszkuje 14 rodzin w 9 budynkach 

mieszkalnych oddalonych od siebie o około 300-500 m. Instalacja oświetlenia drogowego na 

planowanym odcinku zapewniłaby oświetlenie drogowe  jedynie mieszkańcom trzech 

budynków  jednorodzinnych. Pozostałe domostwa są na tyle oddalone, że nie korzystałyby z 

oświetlenia w sposób stały.  Ruch pieszych na omawianym odcinku drogi jest niewielki, 

większość rodzin ze względu na topografię miejscowości przemieszcza się tą drogą 

samochodami. Argument, że oświetlenie drogi jest ważne ze względu na dzieci w wieku 

szkolnym, jest przekonujący, ale lustracja rozmieszczenia budynków, znacznie oddalonych od 

siebie w miejscowości, wskazuje, że zapewnienie oświetlenia na tym krótkim odcinku 

rozwiązuje  problem w naprawdę niewielkim stopniu. Rodzice, by zapewnić dzieciom 

bezpieczeństwo w okresie jesienno-zimowym, na pewno zdecydują się dowozić je także 

wtedy, gdy będą one starsze. 

Ponadto  Komisja Rewizyjna RM w Bobolicach stwierdza na podstawie bezpośrednich 

oględzin drogi, że lokalizacja  punktów świetlnych nie dosyć, że nie wystarczyłaby na 

właściwe oświetlenie tego odcinka, to dodatkowo spowodowałaby niepotrzebne oświetlenie 

miejsc takich jak pola i zakrzewienia oddalone od drogi kilka metrów dalej. Obecne 

ustawienie słupów energetycznych nie pozwala na efektywne oświetlenie miejsc potrzebnych 

do oświetlenia. Z kolei oświetlenie trzech prywatnych posesji byłoby ocenione jako 

wydatkowanie publicznych pieniędzy na cele prywatne określonych rodzin. 

Istniejąca   infrastruktura   energetyczna   nie   pozwala   na  zapewnienie  oświetlenia 

drogowego w całej miejscowości i to właśnie stanowi źródło braku jednomyślności 

mieszkańców w planowaniu oświetlenia na możliwym do podłączenia energetycznego 

krótkim jej odcinku. Rezygnacja z planowanego oświetlenia, skoro nie  może ono spełnić 

potrzeb większości rodzin, wydaje się sprawiedliwa z punktu widzenia potrzeb ogółu 

mieszkańców. 

Zdaniem Komisji Rewizyjnej fundusze przeznaczone na realizację omawianej inwestycji 
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należy przeznaczyć na wspólne cele mieszkańców, do których należy poprawa 

infrastruktury drogowej do takiego stopnia, by możliwe było stałe, niezależne  od warunków 

pogodowych, korzystanie z przystanku autobusowego na skrzyżowaniu dróg, eliminujące 

dowożenie dzieci do głównej drogi oddalonej od miejscowości o 2-3 km zależnie od 

lokalizacji domostw, jak również oświetlenie tego skrzyżowania jako miejsca oczekiwania na 

autobusy. Realizacja tych zadań jest kosztowna i na pewno kwota 28 tysięcy złotych 

zaplanowana pierwotnie na podłączenie omawianych punków świetlnych zostanie przesunięta 

na obiecany cel. Nie ma podstaw do oceny, że deklaracja złożona przez Panią Burmistrz na 

sesji Rady Miejskiej w Bobolicach nie zostanie dotrzymana. 

Kwestia pokrycia dachowego na przystanku w miejscowości Łozice-Cegielnia wyniknęła ze 

sprzeczności, kto ma zapewnić materiały na ten cel. Zgodnie z notatką służbową z dnia 

13.11.2013 r. sołtys sołectwa deklarował zabezpieczyć na ten cel fundusze sołeckie. Dla 

uproszczenia procedury zgody na prace budowlane zadanie to wykonało ostatecznie 

bezpośrednio ZUKiO, wykorzystując własne materiały pozyskane z rozbiórki dachu OSP w 

Bobolicach. Wymieniony w piśmie Pana (…) odcinek drogi jest planowany do naprawy. W 

obecnej kadencji ZUKiO w Bobolicach poprawiło stan wielu odcinków dróg gminnych i w 

dalszym ciągu realizuje to zadanie jako priorytetowe. 

W związku z przedstawionymi argumentami oddalającymi zarzuty dotyczące działalności 

Burmistrza Bobolic Komisja Rewizyjna jednomyślnie uznała skargę Pana (…) za bezzasadną. 

Ocena Komisji na temat zasadności skargi jest negatywna. 

 

Stan prawny przedstawia się następująca: 

Zgodnie z art.227 kodeksu postępowania administracyjnego przedmiotem skargi może być w 

szczególności zaniedbanie lub nienależyte wykonywanie zadań przez właściwe organy albo 

przez ich pracowników, naruszenie praworządności lub interesów skarżących, a także 

przewlekłe lub biurokratyczne załatwianie spraw. 

Powyższe działania są zgodne z przepisami: 

1) ustawą z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2013 r. poz. 594) 

2) ustawą z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 r. poz. 

938) 

3) ustawą z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. 

z 2013 r. poz. 267) 

4) rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 roku w sprawie organizacji i 

przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków.                           
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Pouczenie: 

Zgodnie z art.239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku Kodeks Postępowania 

Administracyjnego (Dz. U. z 2013 r., poz. 267) w przypadku gdy skarga, w wyniku jej 

rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na 

skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do 

jej rozpatrzenia może, w odpowiedzi na tę skargę, podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z 

odpowiednią adnotacją w aktach sprawy – bez zawiadamiania skarżącego.  

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że nie zgadza się z interpretacją Komisji 

Rewizyjnej, dodał, że należałoby zbadać dokładniej sytuację. Oświetlenie tych pól to miejsca, 

którymi chodzą dzieci do szkoły, nie wszystkich rodziców stać na to by dowozić swoje dzieci 

samochodami do autobusu szkolnego.      

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że Komisja Rewizyjna dokonała oględzin tego 

miejsca, 900 metrowy odcinek drogi – jeśli chodzi o lokalizację wszystkich domostw – nie 

rozwiązuje tego problemu. Proponowane 5 lamp byłyby w takim oddaleniu od siebie, że nie 

oświetliłyby nawet tego 900 metrowego odcinka drogi, nie mówiąc już o pozostałych pasach 

drogi, do których prowadzą drogi do innych domostw. Nie rozwiązuje to problemu, w 

sytuacji takiej, że mieszkańcy tych miejscowości – 2 rodziny są przeciwne – większość rodzin 

uważa, że jest to im obojętne należy rozważyć dlatego, że pieniądze lepiej jest zainwestować 

w przystanek autobusowy w taki sposób, żeby był to przystanek autobusowy na stałe, a nie w 

sytuacji kiedy są sprzyjające warunki atmosferyczne. W tym przypadku należałoby oświetlić 

przystanek i utwardzić drogę by autobusy mogły bezpiecznie wjeżdżać. W momencie kiedy 

trzeba było dokonać wyboru Komisja Rewizyjna uznała jednomyślnie, że lepiej te pieniądze 

zainwestować w tę drogę dojazdu do autobusu.   

Radny Pan Zbigniew Oleksiak powiedział, że podziela zdanie Radnego Zdzisława 

Strzelczaka. Zaproponował, żeby zainwestować w lampy solarne tak jak to robią inne gminy.  

Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że takie są plany oświetlenia tego przystanku i 

najprawdopodobniej lampa solarna jedynie będzie brana pod uwagę.  

 
Uchwała została podjęta 10 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciwnych”    

 

9) w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Bożena Sobańska Radca Prawny Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach. 
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29 października 2013 roku Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie zasad 

udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji na 

rzecz spółek wodnych, sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zadania 

objętego dotacją. Uchwała podjęta została na podstawie właściwych przepisów prawa, po 

podjęciu uchwały gmina otrzymała powiadomienie przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 

Szczecinie o tym, że zostało wszczęte postępowanie nadzorcze obejmujące kontrolę 

zgodności z prawem podjętej uchwały. 11 grudnia 2013 roku po zawiadomieniu gminy przez 

Kolegium RIO Pani Skarbnik jak również Radca Prawny Pani Bożena Sobańska były obecne 

na posiedzeniu Kolegium RIO, gdzie wyjaśniały zarzuty, które postawiono w zawiadomieniu 

o wszczęciu procedury nadzorczej stojąc na stanowisku, że zarzuty te nie są uzasadnione. Po 

wysłuchaniu wystąpień Pani Skarbnik i Radcy Prawnego Kolegium RIO w dniu 11 grudnia 

2013 roku jednakowoż podjęło uchwałę stwierdzającą nieważność w całości podjętej przez 

Radę Miejską w Bobolicach uchwały dotyczącej tej kwestii.  

Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa samodzielność gminy gwarantowana jest 

konstytucyjnie. Konstytucja w art.164 gwarantuje samodzielność gminy jak również gmina 

posiada ochronę sądową. Organ nadzoru wszczynając postępowanie nadzorcze ma prawo 

tylko wyłącznie badać podejmowane przez Radę Miejską uchwały stosując kryterium 

legalności, co oznacza, że RIO bada czy dany akt Prawny (uchwała Rady Gminy) jest zgodna 

z obowiązującymi przepisami prawa. Organ nadzoru rozstrzyga - stwierdza nieważność aktu 

prawnego wydanego przez gminę (uchwała Rady Gminy) tylko wtedy kiedy uchwała rażąco 

narusza obowiązujące przepisy prawa. Tylko w takich przypadkach organ nadzoru podejmuje 

uchwałę o stwierdzeniu nieważności uchwały Rady Gminy. Jeśli chodzi o uchwałę podjętą 

przez Radę Miejską w dniu 29 października 2013 roku to zarzuty wobec tej uchwały są takie, 

że organ nadzoru twierdzi, że zbyt szczegółowo opisaliśmy zasady udzielania dotacji, 

rozliczania dotacji oraz kontroli udzielonej dotacji. Gmina nie zgadza się z tymi zarzutami i w 

tej sytuacji jedynym sensownym rozwiązaniem jest wniesienie skargi na rozstrzygnięcie 

nadzorcze RIO do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Przed wniesieniem tej skargi 

konieczne jest podjęcie przez Radę Miejską uchwały pozwalającej przygotować skargę w tym 

zakresie. Pani Radca Prawny poprosiła o podjęcie uchwały. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,   

 

10) zmieniająca w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2013 roku Powiatowi 

Koszalińskiemu na przebudowę mostu w miejscowości Bobolice wraz z drogami 

dojazdowymi.    
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy. 

Starosta Koszaliński zwrócił się w 2013 roku do Gminy Bobolice z wnioskiem o 

udzielenie pomocy finansowej w zakresie planowanej przez Starostwo przebudowy mostu 

wraz z drogami dojazdowymi na drodze powiatowej nr  0430Z przebiegającej przez  

miejscowość Bobolice, ul. Reymonta.  

Inwestorem przedsięwzięcia jest Starosta Koszaliński. Realizacja niniejszego zadania 

warunkowana była uzyskaniem przez Starostwo dofinansowania ze środków rezerwy 

subwencji ogólnej budżetu państwa.  

 Gmina Bobolice, po analizie wykonania dochodów i uzgodnieniach z inwestorem, 

złożyła wniosek do Starosty o przesunięcie terminu udzielenia pomocy finansowej na 2014 

rok. Ze względu na opracowanie projektu uchwały na rok budżetowy 2014 – niniejsza dotacja 

sfinansowana zostanie w ramach planowanego zadania na 2014 rok, tj. Modernizacja dróg 

gminnych na kwotę 300 000 zł. i uchwaleniem budżetu na 2014 rok jako Przebudowa mostu 

w miejscowości Bobolice wraz z drogami dojazdowymi -  Dotacja celowa  

Niniejsza uchwała stanowi podstawę do zawarcia aneksu do umowy o udzielenie pomocy 

finansowej Starostwu Powiatowemu w Koszalinie. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”   

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.  

 

Przed zakończeniem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej imieniu własnym i 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej serdecznie podziękował wszystkim Radnym, Pani 

Burmistrz, Wiceburmistrz, Skarbnik i Sekretarz za wkład włożony w pracę Gminy, za 

determinację i profesjonalizm, jakim wykazał się każdy z osobna. Powiedział, że owoce 

mijającego 2013 roku będziemy wszyscy zbierać przez cały następny 2014 rok. Życzył więc 

sobie i szanownym Radnym, Pani Burmistrz, byśmy z takim samym oddaniem i satysfakcją 
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spełniali swoje obowiązki w roku nadchodzącym. Abyśmy pomyślnie i z jeszcze 

większą radością mogli żegnać rok następny, abyśmy godnie mogli reprezentować naszą 

Gminę i z równie szerokim uśmiechem na twarzy wieńczyć kolejne 12 miesięcy naszej pracy 

i sukcesu.  

Zaś szczególne życzenia imieninowe w imieniu własnym i wszystkich Radnych złożył Pani 

Burmistrz Mieczysławie Brzozie, aby realizacja zamierzonych planów zarówno osobistych 

jak i tych zawodowych przebiegała bez większych problemów, w poczuciu dobrze 

spełnionego obowiązku - wszystkiego najlepszego.  

 

Pani Burmistrz podziękowała za pamięć i ciepłe słowa dotyczące podsumowania mijającego 

2013 roku, Pani Burmistrz dodała, że nie jest łatwa praca samorządowa, ale mijający 2013 rok 

można uznać za udany, oby ten który będzie nie był gorszym rokiem. Pani Burmistrz 

podziękowała także za życzenia imieninowe, za pamięć, jest to bardzo miłe. Rekompensując 

się Pani Burmistrz podarowała radnym i sołtysom aniołki na szczęście, na cały Nowy Rok. 

Na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała: 

"Nie rzeczywistość sama, ale serce, z jakim ku niej przystępujemy, daje naszemu życiu 

kształty i kolory” - Henryk Sienkiewicz, bo rzeczywistość czasami jest bardzo trudna, 

natomiast to w jaki sposób do niego podchodzimy z sercem i mądrością to dopiero daje 

satysfakcję. Pani Burmistrz życzyła wszystkim zebranym i sobie mądrości, dobroci i niech 

nigdy nie braknie tego co dyktuje serce, zrozumienia trudnych spraw, z którymi ciągle się 

borykamy, satysfakcji z tego co robimy, zgody w rodzinach, niech towarzyszy nam spokój i 

żebyśmy umieli czerpać z życia radość. W Nowym Roku w imieniu całego kierownictwa 

urzędu życzyła pomyślności spełnienia marzeń i samych dobrych nowin.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


